
 
PROTOKÓŁ NR XXXVIII/2023 

z XXXVIII sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 21 czerwca 2023 

 
Sesja odbyła się w godzinach 1000 – 1218, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisje na żywo i archiwalne nagrania obrad Rady Gminy Brańsk dostępne są                    
pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Brzozowski Marek 
3. Górska Paula 
4. Kadłubowski Marek 
5. Krasnodębska-Bobel Honorata 
6. Krasowski Tadeusz 
7. Matysiak Adam Wiesław 
8. Moczulska Elżbieta 
9. Płonowska Grażyna 
10. Półtorak Mariusz 
11. Rułka Franciszek 
12. Sierocki Witold Antoni 
13. Szpakowski Józef 
14. Wysocki Paweł 

 
Radna nieobecna: 

1. Żero Anna Czesława 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Piotr Kijowski – Dyrektor ds. technologii, Stowarzyszenia Producentów Cementu wraz        

z redaktorem Stowarzyszenia Panem Piotrem Piestrzyńskim i operatorem kamery, 
fotoreporterem Panem Jarosławem Siłakiewiczem 

2. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
3. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
4. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
5. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
6. Anna Bachurek   Kierownik GOPS 
7. Łukasz Twarowski  Adwokat 
Listy obecności stanowią załączniki nr 2-3 do oryginału protokołu 
 
   Przed otwarciem XXXVIII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 
chwili zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła XXXVIII 
sesję Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy 
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stan Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości: 
 Piotra Kijowskiego – Dyrektora ds. technologii Stowarzyszenia Producentów Cementu            
z redaktorem Stowarzyszenia Panem Piotrem Piestrzyńskim i operatorem kamery, 
fotoreporterem Panem Jarosławem Siłakiewiczem, Wójta Gminy Brańsk Andrzeja 
Jankowskiego, Monikę Falkowską – Zastępcę Wójta Gminy, Elżbietę Janinę Szymańską – 
Sekretarza Gminy, Annę Wiśniewską – Skarbnika Gminy, Łukasza Twarowskiego – 
Adwokata, Dyrektorów, Kierowników jednostek organizacyjnych, Kierowników Referatów 
oraz pracowników urzędu gminy, Sołtysów i mieszkańców gminy a także oglądających sesję 
przez internet. 

   
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku. 
   Wobec braku wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji     
w brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Brańsk za rok 2022 
7. Debata nad raportem o stanie gminy: 

1) głosy radnych 
2) głosy mieszkańców 

8. Głosowanie w sprawie udzielenia wójtowi wotum zaufania 
9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok 
10. Przedstawienie opinii regionalnej izby obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy za 2022r. 
11. Przedstawienie sprawozdania finansowego gminy za 2022r. 
12. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego gminy 
13. Przedstawienie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa                       

i Transportu w sprawie wykonania budżetu gminy 
14. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2022r. 
16. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 
17. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 
18. Głosowanie nad uchwałą w sprawie absolutorium dla Wójta 
19. Przedstawienie sprawozdania w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania planu 

finansowego instytucji kultury za 2022r. 
20. Przedstawienie sprawozdania samorządowej osoby prawnej 
21. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Brańsk za 2022r. 
22. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej       

w Brańsku za rok 2022 



23. Przedstawienie raportu z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2022r. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie Brańsk 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Brańsk 
27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 
pasa drogowego 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 
odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Brańsk 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców kol. 
Spieszyn o zabezpieczenie w budżecie gminy środków finansowych jako 
dofinansowanie dla Powiatu w Bielsku Podlaskim, na wykonanie asfaltowej nawierzchni 
na części drogi powiatowej nr 1698B łączącej wieś Spieszyn z kolonią 

31. Głosowanie nad Stanowiskiem Rady Gminy w sprawie protokołu z kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk w Gminnym Ośrodku 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy w zakresie działalności 
Ośrodka za 2022 r. (wydatki, zapytania ofertowe, umowy, zatrudnienie). Plan wydarzeń 
na 2022 r. 

32. Przedłożenie protokołu z kontroli Urzędu Gminy Brańsk w zakresie kosztów utrzymania 
samochodów wykorzystywanych do celów służbowych 

33. Interpelacje i zapytania radnych 
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
19. Sprawy bieżące 
20. Zamknięcie obrad 
 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Gminy: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXXVII sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXXVII sesji Rady Gminy Brańsk.  
Rada Gminy w obecności 14 radnych biorących udział w głosowaniu głosami: 13-„za”„             
„głosów przeciw”- 1  i „głosów wstrzymujących” – 0,  protokół przyjęła. 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                              
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z pytaniami  do Wójta  Gminy: 
 

1) z jakich środków finansowych jest dofinansowanie przyznane dwóm jednostkom 
OSP w Domanowie i Świrydach?  

   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy informując, że 
sprawa dotyczy roku ubiegłego, jednostki miały przyznane w budżecie środki finansowe po 
5 tys. zł, jako wkład własny do otrzymanego dofinasowania z Wojewódzkiego Funduszu 



Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na zakup sprzętu a które nie zostały 
wykorzystane i pozostały w budżecie. Natomiast zadania zostały zrealizowane i rozliczone 
w bieżącym roku, stąd to dofinansowanie na zakup sprzętu jako wkład własny do 
pozyskanych środków, tak jak dla wszystkich jednostek. 
 
   W związku z tym Radny Pan Marek Kadłubowski zadał kolejne pytanie: 

2) jeżeli inne jednostki OSP , które starają się o dofinansowanie z różnych źródeł, 
otrzymają takie dofinansowanie, czy gmina również dołoży na wkład własny i czy te 
jednostki będą zobowiązane do udostępniania zakupionego sprzętu innym 
jednostkom i czy jednostki Domanowo i Świrydy użyczą swego sprzętu innym 
jednostkom? 

 
   Wójt Gminy odpowiadając na pytanie m.in. powiedział, że były prowadzone rozmowy na 
posiedzeniu Zarządu OSP odnośnie wyposażenia jednostek i to Zarząd będzie decydował 
o przydziałach sprzętu uwzględniając potrzeby jednostek. 
 
   Dalej Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał, czy Zarząd OSP pomaga jednostkom            
w pisaniu wniosków i szuka dofinansowania, czy jednostki szukają same a później Zarząd 
będzie zarządzał tym, co jednostki pozyskały?   
 
   Wójt Gminy odpowiadając na pytanie m.in. zaznaczył, że Zarząd to nie dwie osoby tylko  
Prezesi danych jednostek, którzy się spotykają i dyskutują o potrzebach. 
 
   Kończąc dyskusję w tym temacie,  radny Pan Marek Kadłubowski wyraził dezaprobatę dla 
takiego zarządzania sprzętem jednostek OSP,  podsumowując, że „jedni piszą wnioski            
a drudzy czekają, że inni napiszą i z nimi podzielą się sprzętem”. 
 
Następne pytanie Radny Pan Marek Kadłubowski zadał w imieniu kilku strażaków: 
 

3) W związku z Pielgrzymkę Strażaków do Częstochowy (autokarem), Wójt Gminy 
jeździł służbowym samochodem,  stąd pytanie strażaków, czy Wójt jeździł na własny 
koszt (sam), czy jako na delegację finansowaną z Urzędu Gminy? ponieważ inni 
samorządowcy jeździli wspólnie ze strażakami autokarami? 

 
   Odpowiadając na pytanie Wójt Gminy  zaznaczył, że radny nie będzie decydował z kim 
Wójt jedzie i jak ma jechać. Natomiast miał wyjazd do Francji i musiał szybko wrócić. Był to 
wyjazd służbowy. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał o zmianę zapisu „w grantach OZE”, czego one 
dotyczyły, czy nie będzie skutków prawnych, że coś zostało zmienione w trakcie trwania 
Projektów i czy zmiana dotyczy bieżących Projektów, czy tych, które zostały zamknięte? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Elżbieta Janina Szymańska - Sekretarz Gminy informując, że zmiany 
dotyczą tylko i wyłącznie naboru uzupełniającego, który został przeprowadzony i zakończył 
się 29 maja br. wpłynęło kilka wniosków, umowy zostały podpisane. Zmiany dotyczą tylko     
i wyłącznie zmiany terminu podpisania umów i okresu trwałości (rozliczenia), który będzie 
wydłużony, to są to zmiany merytoryczne, nie wpływają na realizację wcześniejszych 
grantów. Z urzędu wystąpiono do Urzędu Marszałkowskiego o zmianę terminu zakończenia 
Projektu (pierwotny był do końca czerwca) a z racji tej że zostały środki finansowe obecny 
termin realizacji do końca września.  
  



Ad.5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXXVIII Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 60/2023 z dnia 12 czerwca 2023r. stanowi załącznik Nr 5 do oryginału 
protokołu) 
 

Ad. 6  Przedstawienie raportu o stanie Gminy Brańsk za rok 2022: 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że raport został przekazany do biura Rady 
Gminy 31 maja i w tym dniu został przekazany radnym gminy i opublikowany w BIP, tak aby 
każdy mieszkaniec mógł się zapoznać z raportem.    
Zgodnie z art.28aa ust.6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym w debacie nad raportem               
o stanie gminy oprócz radnych mogą wziąć udział także mieszkańcy gminy, którzy zgłoszą 
swój udział do Przewodniczącego Rady najpóźniej do dnia poprzedzającego sesję. Do 
wczoraj nikt  z mieszkańców gminy nie zgłosił chęci zabrania głosu w debacie, zatem debata 
odbędzie się tylko z udziałem radnych. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym radni 
mogą zabierać głos bez ograniczeń czasowych.  
 
Następnie Wójt Gminy w formie prezentacji przedstawił raport o stanie gminy za 2022r. 
Prezentacja dostępna pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 
(Raport w wersji papierowej stanowi załącznik nr 6 do oryginału protokołu) 
 

Ad. 7  Debata nad raportem o stanie gminy: 

Ad. 7.1 głosy radnych: 

W debacie nad raportem o stanie gminy udział wzięli: 
 
   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski, który przedstawił swoje 
spostrzeżenia odnośnie budżetu zwracając uwagę na otrzymane dofinasowanie na różnych 
szczeblach i wysokościach dosyć wysokich,  podkreślił, że  im więcej gmina jest w stanie 
wykonać własnymi siłami ( wskazując drogi betonowe), tym bardziej jest korzystniejsze. 
Mając własny węzeł do produkcji betonu i zdolności przerobowe do wykonania dróg 
betonowych, jest to największa korzyć dla gminy.  
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski odniósł się do dofinansowania z Lokalnych Grup 
Działania, zapytał na jakich zasadach się to odbywa, gdzie są ogłaszane nabory wniosków, 
gdzie jest o tym informacja i kto może przystąpić? 

   Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy zapytała o jakie konkretnie nabory 
chodzi radnemu, czy dotyczy samorządu gminnego czy mieszkańców gminy? 

   Radny Pan Marek Kadłubowski poinformował, że chodzi o mieszkańców gminy. 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy, poinformowała, 
że nabory ogłaszane są na stronie internetowej Lokalnej Grupy Działania Brama na 
Podlasie w zakładce „Konkursy” i tam są ogłoszenia. Procedura jest na zasadzie 
konkurencyjności, wszyscy są informowani, natomiast na szczegółowe pytania,  odpowiedzi 
udziela Prezes Pani Katarzyna Śniecińska, bo za to odpowiada LGD. W ubiegłym roku 
gmina pozyskała granty dla mieszkańców na instalacje fotowoltaiczne o mocy do 7 KWh.      
W grudniu gmina zakończyła Projekt w wysokości do 70% dofinansowania. Natomiast jeżeli 
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chodzi o mieszkańców, ogłoszenia są na stronie dostępne, trzeba śledzić nabory. Gmina 
nie otrzymuje informacji o naborach dla mieszkańców.  

 
   Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła uwagę, że tych informacji na temat LGD 
zabrakowało w prezentacji, a warto się tym pochwalić, co dałoby  przekaz innym 
mieszkańcom, że z takich wniosków mogą skorzystać. Łatwiej wówczas byłoby przyjąć 
informację przez radnych o składkach uiszczanych na rzecz Stowarzyszeń.  
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak nawiązał do budowy świetlicy w Domanowie, która trawa (jak 
wszystkim wiadome) od 2018 roku, jest już rok 2023r.  i jak widać było na zdjęciu, niewiele 
zostało zrobione w bieżącym roku. W związku z tym zadał pytanie,  ile lat to jeszcze będzie 
trawiło i kiedy nastąpi odbiór?.  
 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, informując, że wszystko zależeć będzie od finansów 
gminy. W każdym roku są przeznaczane środki finansowe jakie gmina może przeznaczyć, 
bo budowa prowadzona jest ze środków własnych,  systemem oszczędnościowym. Została 
wykonana stolarka, okienna z obsadzeniem parapetów,  tynki, ogrzewanie podłogowe, 
posadzki, instalacja wodno-kanalizacyjna, instalacja elektryczna, dużo jest zrobione. Jeżeli 
w budżecie gminy  pojawią się środki finansowe,   to w tym roku budowa zostanie 
zakończona, w obecnej chwili jest wykonywanie elewacji, i to co jest związane z elewacją 
m.in. obsadzanie parapetów zewnętrznych. 
 
   W dalszej części obrad Wójt Gminy przedstawił prezentację odnośnie budowy dróg 
betonowych od momentu zakupu węzła do betonu, maszyn, samochodów, po już wykonane 
drogi betonowe.    
Prezentacja dostępna pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 
 
   Następnie  na wniosek Wójta Gminy Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk udzieliła głosu 
Panu Piotrowi Kijowskiemu – Dyrektorowi ds. technologii Stowarzyszenia Producentów 
Cementu, który gościł na sesji, a którego Stowarzyszenie prowadzi promocję samorządów 
budujących drogi z betonu. Dyrektor m.in. mówił o dużym sukcesie Gminy Brańsk, która 
sama zainwestowała w sprzęt, przeszkoliła ludzi i jest wzorem do naśladowania przez inne 
samorządy w kraju. Życzył dalszego rozwoju Gminy, bo to jest wielki sukces, wielkie 
osiągnięcie, przy wielkim oszczędzaniu. Podkreślił, że inne samorządy mogą się tylko uczyć 
od Gminy Brańsk, jak budować drogi, które posłużą przez kolejne dziesiątki lat.  
Cała wypowiedź dostępna pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 

   W nawiązaniu do prezentacji Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk zapytała Wójta Gminy, 
kiedy nastąpi dalszy ciąg budowy dróg betonowych w Popławach z funduszu sołeckiego, bo 
jest to wieś, która ma najwięcej dróg kolonijnych? 

 
Wójt Gminy obiecał, że jakiś odcinek drogi zostanie wykonany w tym roku. 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z zapytaniem odnośnie wypełniania dylatacji 
na drogach betonowych, czy nie należałoby ich wypełniać chociażby żywicą ze względu na 
różne warunki pogodowe zimą, z obawy o wysadzanie betonu od środka z chwilą 
zamarzania wody?  
 
   Odpowiedzi udzielił Pan Piotr Kijowski, informując, że degradacja betonu  następuje na 
poziomie mikrostruktury,  źle zrobiony beton może ulec degradacji,  przy dobrze zrobionym 
betonie tego zjawiska nie ma. Nacięcia na betonie nie powodują żadnej destrukcji betonu, 
woda może zamarznąć, ale w żaden sposób nie wykruszy betonu, bo gdyby tak było,               

https://transmisja.esesja.pl/gminabransk
https://transmisja.esesja.pl/gminabransk


to chociażby kostka brukowa wykonana z betonu popękałaby a tak nie jest. Następnie 
wyjaśnił, dlaczego na drogach szybkiego ruchu takie szczeliny są wypełniane. 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski w imieniu  mieszkańców mających obawy odnośnie 
budowy dróg betonowych, skierował kolejne pytanie, czy zasadne jest wylewanie betonu na 
nawierzchnię drogi  taką jaka jest, bez żadnej podsypki, wymiany  gruntu, czy zachodzi 
potrzeba wykonania podbudowy? 
 
   Odpowiedzi udzielił Pan Piotr Kijowski, informując, że w większości dróg, są to ciągi 
komunikacyjne istniejące od kilkunastu, kilkudziesięciu lat, bardzo rzadko buduje się nowe 
ciągi, na które nawozi się kruszywo. Natomiast w przypadku dróg gminnych,  lokalnych one 
po kilkudziesięciu latach są już tak utwardzone poprzez nawożenie, podsypywanie 
kruszywem, żwirem, iż ta podbudowa wykonana jest w 100%, prawidłowo dogęszczona 
przez naturalne czynniki. Także ta technologia jest dobrze dobrana i drogi betonowe posłużą 
przez kilkadziesiąt lat. 

Ad. 7.2 głosy mieszkańców: 

W zawiązku z tym, że nikt z mieszkańców nie zgłosił udziału w debacie nad raportem                
o stanie gminy, Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 8 Głosowanie w sprawie udzielenia wójtowi wotum zaufania: 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie udzielenia wójtowi wotum zaufania. 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 6, PRZECIW: 7, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Odrzucono 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 2) 
 
Ad. 9 Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok: 
 
Streszczenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2022 rok przedstawiła 
Skarbnik Gminy (sprawozdanie w całości, stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu). 

Ad.10  Skarbnik Gminy przedstawiła pozytywną Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Białymstoku  sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2022r. (uchwała stanowi 
załącznik nr 8 do oryginału protokołu) 

Ad. 11 Sprawozdanie finansowe za 2022 rok przedstawiła Skarbnik Gminy (sprawozdanie 
stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu).  

 
Ad. 12 Informację o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk według stanu na dzień 
31.12.2022r. przedstawiła Skarbnik Gminy (informacja stanowi załącznik do sprawozdania   
z wykonania budżetu za 2022r. 
 
Ad. 13 Wiceprzewodniczący Pan Marek Brzozowski przedstawił Opinię Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu o wykonaniu budżetu Gminy Brańsk za 
2022r. (opinia Nr 58/2023 stanowi załącznik nr 10 do oryginału protokołu). 

Ad. 14 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji była dostarczona 
radnym na tablety w związku z tym nie zachodzi konieczność jej odczytania i przeszła do 



kolejnego punktu obrad.  Opinia Nr 59/2023 w sprawie wykonania budżetu gminy za 2022r. 
stanowi załącznik nr 11 do oryginału protokołu). 

Ad. 15 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2022r. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2022 r." 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 3) 
 
Uchwała Nr XXXVIII/299/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r. w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Brańsk za 2022 r. stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

Ad. 16 Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta: 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki odczytał uchwałę 
Nr 2/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk z dnia 16 maja 2023 roku w sprawie 
wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk za 2022 rok. uchwała Nr 2/2023 
stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 
 

Ad. 17 Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Płonowska odczytała uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku  w sprawie opinii o przedłożonym wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium                   
z wykonania budżetu za rok 2022. (uchwała Nr RIO.II-00322-59/2023 stanowi załącznik       
Nr 14 do oryginału protokołu). 
 

Ad. 18 Głosowanie nad uchwałą w sprawie absolutorium dla Wójta 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wójt Gminy zabierając głos m.in. powiedział – „rok 2022r był kolejnym rokiem, w którym 
gmina się rozwijała, początek tego rozwoju nastąpił 8 lat temu. Majątek gminy z roku na rok 
wzrasta, głównym atutem gminy jest budowa dróg betonowych, to generuje oszczędności 
dla gminy. W dalszym ciągu będzie kontynuacja budowy dróg, są też inne inwestycje, w tym 
do realizacji,  są bardzo ważne inwestycje wodociągowe, na które gmina otrzymała 
dofinansowanie,  są inwestycje, które będziemy kontynuować bez względu na jakieś 
„domysły” nie będziemy zmieniać ścieżki. Gmina jest jedną z gmin najlepszych w Polsce, 
co widać i będziemy podążać w tym kierunku dalej”.  
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 



wymagana większość absolutna, ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 7.  
Wynik głosowania: Odrzucono 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 4) 
 

Ad. 19 Przedstawienie sprawozdania w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 
planu finansowego instytucji kultury za 2022r. 

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani.  

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 15 
do oryginału protokołu. 

Ad. 20 Przedstawienie sprawozdania samorządowej osoby prawnej 

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani. Radni nie 
zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 16 do 
oryginału protokołu. 

Ad. 21 Przedstawienie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania 
Przemocy  

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani. Radni nie 
zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 17 do 
oryginału protokołu. 

 

Ad. 22 Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w Brańsku za rok 2022 

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani. Radni nie 
zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 18 do 
oryginału protokołu. 

 

Ad. 23 Przedstawienie raportu z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki                     
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                
w 2022r. 

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani. Radni nie 
zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 19 do 
oryginału protokołu. 

Ad. 24  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 
rok: 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 5) 
 



   Uchwała Nr XXXVIII/300/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r.                    
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok stanowi załącznik Nr 20 do oryginału 
protokołu. 

Ad. 25 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów          
w gminie Brańsk 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie Brańsk" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

   Uchwała Nr XXXVIII/301/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r.                    
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie Brańsk stanowi załącznik Nr 21 do 
oryginału protokołu. 

Ad. 26 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości      
i porządku na terenie Gminy Brańsk: 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Radny Pan Franciszek Rułka zacytował pkt 5 § 1 regulaminu „5) innych wymagań 
wynikających z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami” a następnie poprosił                      
o wyjaśnienie jakich wymagań dotyczy ten punkt? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta Gminy informując, że chodzi o wymagania jakie 
zostały ujęte w wojewódzkim planie gospodarki odpadami, można się z nimi zapoznać 
sięgając po ten Plan, natomiast Regulamin Gminny był konsultowany ze Stacją Sanitarno-
Epidemiologiczną, która nie wskazała żadnych nieścisłości w Regulaminie. 
    
Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Brańsk" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 

   Uchwała Nr XXXVIII/302/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brańsk stanowi 
załącznik Nr 22 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 27 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych: 

 
   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 



Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

   Uchwała Nr XXXVIII/303/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r w sprawie 
ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 
nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych stanowi załącznik Nr 23 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 28 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 
zajęcie pasa drogowego: 

 
   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

   Uchwała Nr XXXVIII/304/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego stanowi załącznik Nr 24 
do oryginału protokołu. 

 

Ad. 29 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 
odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Brańsk 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Brańsk" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXXVIII/305/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r w sprawie 
trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 25 do oryginału protokołu. 

Ad. 30 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców 
kol. Spieszyn o zabezpieczenie w budżecie gminy środków finansowych jako 
dofinansowanie dla Powiatu w Bielsku Podlaskim, na wykonanie asfaltowej 
nawierzchni na części drogi powiatowej nr 1698B łączącej wieś Spieszyn z kolonią: 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 



"nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców kol. Spieszyn               
o zabezpieczenie w budżecie gminy środków finansowych jako dofinansowanie dla Powiatu 
w Bielsku Podlaskim, na wykonanie asfaltowej nawierzchni na części drogi powiatowej nr 
1698B łączącej wieś Spieszyn z kolonią" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXXVIII/306/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r w sprawie 
rozpatrzenia wniosku mieszkańców kol. Spieszyn o zabezpieczenie w budżecie gminy 
środków finansowych jako dofinansowanie dla Powiatu w Bielsku Podlaskim, na 
wykonanie asfaltowej nawierzchni na części drogi powiatowej nr 1698B łączącej wieś 
Spieszyn z kolonią" stanowi załącznik Nr 26 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 31 Głosowanie nad Stanowiskiem Rady Gminy w sprawie protokołu z kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk w Gminnym Ośrodku 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy w zakresie działalności 
Ośrodka za 2022 r. (wydatki, zapytania ofertowe, umowy, zatrudnienie). Plan 
wydarzeń na 2022 r. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad stanowiskiem rady. 

Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
" nad Stanowiskiem Rady Gminy w sprawie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez 
Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk w Gminnym Ośrodku Upowszechniania Kultury im. 
Anny Dernowskiej w Kalnicy w zakresie działalności Ośrodka za 2022 r. (wydatki, zapytania 
ofertowe, umowy, zatrudnienie). Plan wydarzeń na 2022 r." 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Stanowisko Nr 1/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 czerwca 2023r. stanowi załącznik 
Nr 27 do oryginału protokołu. 

Ad. 32 Przedłożenie protokołu z kontroli Urzędu Gminy Brańsk w zakresie kosztów 
utrzymania samochodów wykorzystywanych do celów służbowych: 

Przewodnicząca Rady odczytała treść protokołu do którego nie wniesiono zapytań. 

   Natomiast Radny Pan Marek Kadłubowski w związku ze zbliżającymi się imieninami         
ks. Biskupa i tradycją składania życzeń przez delegacje samorządowe, zapytał czy to 
odbywa się jako delegacja z gminy (gmina finansuje wyjazd), czy każdy Wójt jedzie 
prywatnie? 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, że wyjazdy są różnie organizowane, raz Wójt wiezie 
delegację, innym razem  z kimś jedzie.  

 

Ad. 33 Interpelacje i zapytania radnych:  

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady nie 
wpłynęły interpelacje i zapytania radnych.  
   
   W trakcie obrad Radna Pani Paula Górska na ręce Przewodniczącej obrad, złożyła dwa 
wnioski; 



1) o udostępnienie wszystkim radnym wniosku wraz z kosztorysem na zadanie 
„Budowa drogi do Miejsca Świętego” 

2)  o ułożenie pod altaną wiejską  w miejscowości Olszewek, pozostałej kostki brukowej 
zakupionej z funduszu sołeckiego, leżącej na paletach  objętych kaucją do dnia         
31 lipca 2023r., która wpłacił Sołtys. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska również złożyła wniosek o remont 
dachu na świetlicy wiejskiej w budynku OSP w miejscowości Popławy.  

Ad. 34 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych:  

 
   Ze względu na brak zapytań i interpelacji, odpowiedzi nie udzielano. 
 
Ad. 35 Sprawy bieżące: 
 

 Radny Pan Franciszek Rułka,  zabrał głos w temacie  oświaty i organizowanego           
w br. w Kalnicy Dnia Dziecka, poinformował, że dotarły do Niego pretensje i uwagi 
rodziców, że nauczyciele przeprowadzili selekcję uczniów, na tych którzy mogli 
jechać i na tych którzy nie mogli jechać, poprosił o wyjaśnienie tej sytuacji.  

 
Zadał też pytanie, co należy do obowiązków pedagoga szkolnego? 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska wyraziła zdziwienie odnośnie słów 
radnego i poinformowała, że jeśli chodzi o Szkołę w Holonkach takiej segregacji nie było,  
przyjechały wszystkie dzieci, nie było żadnego podziału. 
 
   Radny Pan Franciszek Rułka poinformował, że chodzi o konkretną szkołę - Domanowo. 
 
   Sekretarz Gminy odpowiedziała, że nie ma wiedzy, iż  taka sytuacja miała miejsce, 
natomiast wystąpi z zapytaniem do Pani Dyrektor, wyjaśnienie zostanie  udostępnione 
radnemu. Natomiast jeżeli chodzi o pedagoga szkolnego, jego zadania określa dyrektor 
szkoły, który pedagoga zatrudnia. 
 

 Radny Pan Tadeusz Krasowski zapytał Wójta Gminy o drogę Brzeżnica-Szmurły, co 
w temacie tej drogi się dzieje, czy są prowadzone jakieś postępowania? 

 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, nawiązał do wcześniejszej rozmowy z radnym, 
informując, że prowadzone są wywłaszczenia oraz prace przygotowujące tą drogę do 
przetargu.  
 
  W związku z zarzutem radnego Krasowskiego o złe potraktowanie przez Wójta 
mieszkańca wsi Szmurły, pytającego dlaczego nie są składane wnioski o dofinansowanie 
drogi Brzeźnica-Szmurły, Wójt Gminy wyjaśnił sytuację, że mieszkaniec powiedział            
cyt.: „J. powiedział, że nic nie robimy o dofinansowanie tej drogi” natomiast omawiana droga 
jest na etapie projektowania, jeszcze nie wiadome z jakiego Programu będzie finansowana, 
jaki stopień dofinansowania zostanie przyznany, w związku z tym mieszkaniec  został 
wprowadzony w błąd. 
 
   Dalej Radny Pan Tadeusz Krasowski zapytał Wójta Gminy, dlaczego  radni, mieszkańcy 
gminy nie są informowani o odbiorach zakończonych inwestycji, (m.in. drogi, świetlicy) 
dowiadują się po pół roku z informacji w gazetce a na zdjęciu  z odbioru drogi jest Wójt            
z jedną osobą? 



 
   Wójt Gminy powiedział, że był odbiór drogi w Brzeźnicy, Pan Radny przyszedł i nie było 
problemu. 
 
   W nawiązaniu do tych słów radny z Brzeźnicy  Pan Franciszek Rułka  poinformował, że 
był odbiór drogi w Brzeźnicy, były  robione zdjęcia przy świetlicy (odbyło się wszystko, 
pięknie ładnie)  następnie zadał Wójtowi pytanie, dlaczego później pojechano na peryferia 
(pustynię), zrobiono zdjęcia i zamieszczono w gazetce. Podsumował sytuację, że jeżeli Wójt 
Radnego się wstydzi, to niech się nie dziwi, że otrzymał dzisiaj takie głosowanie, bo radny 
też wstydzi. się Wójta. 
 

 W dalszej części obrad Radny Pan Józef Szpakowski nawiązał do modlitwy przed 
sesją, natomiast radnym przeszkadza jak Wójt jedzie do Biskupa na imieniny, 
następnie odniósł się do sprawy budowy drogi do Świętego Miejsca, cyt.: „jak radni 
mogą tak mówić”. Odnośnie straży poinformował, że za poprzedniego Wójta jeżeli 
strażacy chcieli kupić sobie mundury „musieli drzewo ściąć” zaznaczył, że tak 
powiedział strażak, będący 50 lat w straży. 

 
   Radny Pan Marek Kadłubowski odniósł się do wypowiedzianych przed chwilą słów 
informując, że jest w straży od 20 paru lat i o takiej sytuacji z zakupem mundurów sobie nie 
przypomina, natomiast pytając w kwasji wyjazdu do Biskupa, nie ma nic przeciwko temu, 
jest jak najbardziej za tym, tylko chodziło o kwestię finansowania wyjazdów, ponieważ są 
różne  opinie samorządowców, mieszkańców, radnych. Jedni mówią, że biorą delegacje, 
drudzy, że nie biorą, bo to nie jest wyjazd służbowy,  stad radnego pytanie. Natomiast              
o Miejscu Świętym nie było dzisiaj mowy, więc nie wie do czego Radny Pan Szpakowski 
nawiązał.  
 

 Radna Pani Paula Górska odnosząc się do słów Radnego Pana Szpakowskiego dot.  
budowy drogi do Świętego Miejsca, poinformowała, że nie chodzi o to, aby tej drogi 
nie robić, tylko radnym podaje się różne kwoty, w związku z tym radni chcą wiedzieć 
jakie kwoty „pójdą” z budżetu gminy na tą drogę konkretnie. Budowa tej drogi, to nie 
jest kwestia sporna tylko, kwestia do wyjaśnienia i przekazanie właściwej informacji 
dla mieszkańców. 

 
 Następnie Radna Pani Paula Górska skierowała pytanie do Wójta Gminy odnośnie 

dostawy wody do miejscowości Olszewek, gdzie od tygodnia mieszkańcy mają 
problem z wodą, albo tej wody nie ma, albo jest słabe ciśnienie lub leci tak 
zanieczyszczona brudna woda, nie nadająca się po prostu do użytku. 

 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że sprawdzi u konserwatorów jak to wygląda, dlaczego 
tak się dzieje, bo o tym problemie nie słyszał. 
 
   Dalej Radna Pani Paula Górska powiedziała, że w dniu wczorajszym konserwatorzy 
poinformowali o naprawach na linii, o czym mieszkańcy nie zostali poinformowani.                   
W związku z tym zwróciła się z prośbą, o  wcześniejsze informowanie Sołtysów, jeżeli będą 
prowadzone jakieś naprawy, ponieważ rolnicy mają bydło, wyjeżdżają na pola pryskać 
uprawy a nie mają możliwości skorzystania z wody. 
 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel skierowała pytanie do Wójta Gminy 
odnośnie rozbudowy remizy OSP w Mniu, zapytała kiedy to nastąpi, ponieważ w 
budżecie są zabezpieczone środki finansowe i ma nadzieję, że nie zostaną 
przeznaczone na inne cele. 



 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że są do wykonania ważniejsze inwestycje, to musi 
poczekać, ale na pewno jakieś prace zostaną wykonane. 
 

 Następnie Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała Wójta Gminy czy 
dzieci    z Mnia mogą liczyć na jakieś zabezpieczenie placu zabaw, aby im się 
krzywda nie stała, zaznaczyła, że nie wymaga, to dużych nakładów finansowych? 

 
  Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że jeżeli taka potrzeba będzie, to zostaną zabezpieczone 
środki finansowe w budżecie.  
 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o przystąpieniu Szkoły Podstawowej     
w Holonkach do Konkursu Ogólnopolskiego, która wygrała 10 tys. zł, a także wyjazd 
do Gdańska, w tym miejscu podziękowała koordynatorom Projektu. 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy Podziękowała także mieszkankom gminy spotkanym 
w drodze do Hodyszewa za czyszczenie chodnika i za wspólną integrację, dzięki 
której gmina wygląda pięknie.  

 
  (Szczegółowy przebieg dyskusji w pkt 35 „Sprawy bieżące”, znajduje się w nagraniu audio-
wizualnym, dostępnym pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 
 
Ad. 36 Zamknięcie obrad: 
 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1218 zamknęła obrady XXXVIII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły 
się modlitwą, „Zdrowaś Maryjo…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                    /-/Grażyna Płonowska   

https://transmisja.esesja.pl/gminabransk

